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REVISTA PRESEI 
 

 Tudose: Oamenii de bună-credință și liderii de sindicat nu s-au lăsat păcăliți de 'fostul' lor coleg, Bogdan Hossu 
Premierul Mihai Tudose apreciază într-un mesaj postat pe pagina sa de socializare că, urmare a modificărilor la 
Codul fiscal aprobate de Guvern, "oamenii de bună-credință și liderii de sindicat" nu s-au lăsat "păcăliți" de 
"fostul" lor coleg, Bogdan Hossu, despre care spune că s-a transformat în "liderul de sindicat al bancherilor și al 
unor oameni de afaceri". 
"Apreciem faptul că oamenii de bună-credință și liderii de sindicat nu s-au lăsat păcăliți de 'fostul' lor coleg, 
Bogdan Hossu. Acesta, mai nou, s-a transformat în liderul de sindicat al bancherilor și al unor oameni de afaceri, 
care vor să scoată bani din țară, fără să plătească impozite statului român, adică nouă, românilor, pentru 
sănătate, educație, infrastructură", a scris Mihai Tudose joi pe pagina sa de facebook.  
La postarea sa, premierul a atașat un articol de presă în care se arată că un mare retailer din România va majora 
salariul brut al angajaților, după transferul contribuțiilor sociale de la angajator la angajat. 
Liderul Cartel Alfa, Bogdan Hossu, se numără printre cei care contestă măsurile adoptate de Executiv privind 
modificarea Codului fiscal. 
O jumătate din salariile românilor s-ar putea duce în viitor pe taxe și impozite, a declarat miercuri, în Piața 
Victoriei, președintele CNS Cartel Alfa, precizând că sindicatele au în vedere să apeleze la Avocatul Poporului 
pentru a ataca la Curtea Constituțională Ordonanța de modificare a Codului fiscal. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Polițiștii reacționează, la o zi după modificarea Codului Fiscal: „Impactul va fi devastator”. La cât vor ajunge 
salariile 
La o zi după ce Guvernul Tudose a modificat Codul Fiscal, prin Ordonanță de Urgență, polițiștii au reacționat la 
această schimbare legislativă. Sindicatul Național al Polițiștilor și Personalului Contractual din România anunță că 
impactul, pe care noile modificări legislative le vor avea asupra salariilor celor din MAI, va fi unul devastator. 
Impactul modificării Codului Fiscal va fi unul devastator pentru polițiști, personalul contractual și ceilalți angajați 
din familia ocupațională ,,apărare, ordine publică și securitate națională’, ale căror salarii vor scădea cu procente 
cuprinse între 5 și 20%, se arată într-un comunicat al Sindicatului Național al Polițiștilor și Personalului Contractual 
(SNPPC), remis, joi, AGERPRES. 
Potrivit documentului, SNPPC va analiza strategia de dialog social și acțiune sindicală pentru perioada următoare, 
urmând să declanșeze mai multe forme legale de protest. 
„Federația Sindicatelor Naționale ale Polițiștilor și Personalului Contractual din România — cea mai mare 
organizație sindicală, cu reprezentativitate juridică în domeniul ordinii publice gestionate de către Ministerul 
Afacerilor Interne, își exprimă public protestul și nemulțumirea față de măsura adoptată, prin ordonanța de 
urgență, în ședința de ieri (miercuri, n.r.) a Guvernului României, referitoare la transferul contribuțiilor sociale 
(CAS / CASS) de la angajator la angajat”, conform comunicatului. 
Totodată, în document se mai menționează că din analiza efectuată de către sindicat, impactul modificării Codului 
fiscal va fi unul devastator pentru familia ocupațională de apărare, ordine publică și securitate națională. 
„Din analiza efectuată de către specialiștii noștri, rezultă că impactul acestei modificări a Codului Fiscal va fi unul 
devastator pentru polițiștii, personalul contractual și ceilalți angajați din familia ocupațională ,,apărare, ordine 
publică și securitate națională’ (inclusiv jandarmi, pompieri, MApN, SRI, STS, SPP etc.), care vor avea scăderi ale 
salariului net cuprinse între 5% și 20%, acestea urmând a fi resimțite la intrarea în plată a venitului aferent lunii 
ianuarie 2018, respectiv în luna februarie. Scăderea netă va afecta, cu precădere, personalul cu venituri reduse 
sau situate la valoarea minimului brut pe economie (1.450 lei), adică aproximativ 75% dintre angajații MAI”, se 
mai spune în comunicat. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tudose: Măsurile fiscale adoptate sunt sustenabile și vor produce efecte pozitive pentru România 
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Măsurile fiscale adoptate miercuri de Guvern sunt sustenabile și vor produce efecte pozitive pentru România, 
inclusiv pensii mai mari, susține premierul Mihai Tudose. 
"Măsurile fiscale adoptate ieri sunt sustenabile și vor produce efecte pozitive pentru România, inclusiv pensii mai 
mari. Vă asigur că vom avea suficienți bani pentru a ne îndeplini atât programul social de creștere a veniturilor 
cetățenilor, cât și investițiile în infrastructura rutieră, sănătate și educație. Nu ne lăsăm impresionați de cei care 
vor doar să scoată banii din România. Fac profit pe contribuția românilor, au venit în România pentru mediul de 
afaceri favorabil, atunci să ne respecte, pentru că și noi îi respectăm! Fac profit aici, atunci să plătească aici!", a 
scris Tudose, joi, pe Facebook.  
Potrivit șefului Executivului, Comisia Europeană, FMI, BERD și Banca Mondială au revizuit în creștere evoluția 
economiei românești pentru acest an. 
"Comisia Națională de Prognoză arată că vom avea o creștere economică record de 6,1% și tindem să credem că 
vom îndeplini prognoza dată de Comisie. Cel mai important lucru este ca această creștere economică să se vadă în 
buzunarele românilor și suntem pe drumul cel bun. Potrivit INS, puterea de cumpărare a câștigului salarial mediu 
net a crescut cu 14% în august 2017 față de august 2016, iar pensia medie de asigurări sociale a înregistrat o 
creștere cu 15% față de august 2016", a mai menționat Tudose. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Deficitul pe fondul de pensii se va reduce masiv anul viitor, după transferul plății contribuțiilor la angajat (ministrul 
Muncii) 
Deficitul pe fondul de pensii se va reduce masiv anul viitor, în urma transferului contribuțiilor de la angajator la 
angajat, a declarat, joi, ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu. 
"Aproape toți românii vor simți beneficii de la acest Cod fiscal și am vrut să ne asigurăm că vor crește contribuțiile 
angajaților pentru Pilonul I de pensii. Prin calculele pe care le-am făcut, estimările noastre sunt că vor avea o 
pensie cu 20% în plus față de ceea ce se calculează acum. La fel, pentru că este vorba despre o bază de impozitare 
mai mare și de o bună colectare, care este până la urmă principalul nostru motiv pentru care am venit cu acest 
transfer al contribuțiilor, vorbim deja de reducerea masivă a deficitului pe fondul de pensii anul viitor", a afirmat 
ministrul, într-un interviu acordat postului România TV. 
De asemenea, șeful de la Muncă a precizat că se așteaptă la o colectare net superioară a contribuțiilor la bugetul 
de stat, după aplicarea noului Cod fiscal. 
"Ne așteptăm la o colectare net superioară. Atunci când v-am spus că este vorba de 30% firme care nu plătesc 
contribuții probabil că nu ați realizat dimensiunile dezastrului până în momentul în care ANAF a făcut publice 
datele exacte și anume că sunt peste 2 milioane de angajați pentru care nu se plătesc contribuțiile de către 
angajatori. Sunt și câteva companii de stat. Îmi vine în cap CFR-ul, de exemplu, acum. Și la ei sunt aceste 
probleme. Și, de asemenea, peste 150.000 de firme care nu fac aceste plăți către sistemul de stat", a subliniat ea. 
Lia Olguța Vasilescu a spus că în cazul în care angajatorul nu va vira contribuțiile angajatului la bugetul de stat 
devine "penal", iar penalitățile vor fi suportate tot de către acesta. 
"Ce făceau până acum angajatorii? Plăteau doar contribuția angajatului, nu o plăteau și pe a firmei lor. De acum 
înainte nu se va mai putea face acest lucru. Devine din nou penal, dar nu prin Codul fiscal se stabilesc sancțiunile 
penale, ci prin cu totul alte legi, iar penalitățile le vor plăti în continuare firmele, nu angajații, pentru că ele sunt 
obligate de fapt prin acest cod ca să vireze banii respectivi", a explicat ministrul Muncii. 
În ceea ce privește pensiile, ea a dat asigurări că de la 1 iulie 2018 va crește pensia minim garantată de la 520 de 
lei la 640 de lei și punctul de pensie de la 1.000 de lei la 1.100 de lei, iar de la 1 ianuarie 2018 pentru pensiile ce 
depășesc 2.000 de lei va scădea impozitul pe venit de la 16% la 10%. 
"Așa cum am anunțat, la data de 1 iulie (2018 — n. r.) crește pensia minim garantată de la 520 de lei la 640 de lei. 
(...) și, de asemenea, punctul de pensie care a fost majorat anul acesta la 1.000 de lei de la 1 iulie anul viitor va fi 
de 1.100 de lei. Dar vor fi creșteri și de la 1 ianuarie (2018 — n. r.) pentru pensiile peste 2.000 de lei, unde 
impozitul pe venit va scădea de la 16% la 10%, așa cum la pensiile sub 2.000 de lei s-a redus la zero impozitul încă 
din luna februarie a acestui an", a menționat Vasilescu. 
În plus, ministrul a adăugat că se mai fac ajustări la Legea nr. 263/2010 privind sistemul unitar de pensii publice. 
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"Se mai fac câteva ajustări la această lege. Este vorba în special de cei care lucrează cu fonduri europene. Au mai 
fost câteva corecții de făcut la cei din sănătate sau educație. Nu sunt reformulări majore ale legii. Așa cum am 
spus, nu este o lege perfectă, este o lege perfectibilă și în practică atunci când ea a început se să aplice deja s-au 
constatat câteva disfuncții pe care le-am corectat", a arătat oficialul de la Muncă. 
Întrebată când vine noua Lege a pensiilor, Lia Olguța Vasilescu a răspuns: "Va veni foarte curând acum, pentru că 
așteptam Codul fiscal". 
(Sursa: Agerpres) 
 

 ANAF confirmă CATASTROFA anunțată de ministrul Finanțelor: Peste DOUĂ MILIOANE de salariați nu au 
contribuțiile sociale plătite - DOCUMENT 

 
ANAF confirmă catastrofa anunțată d ministrul Finanțelor! Un număr de 157.798 de angajatori nu plătiseră 
contribuțiile sociale pentru 2.076.097 de angajați, la 30 septembrie 2017, iar acest lucru justifică necesitatea 
realizării transferului de contribuții de la angajator la angajat, a declarat, miercuri, ministrul Finanțelor 
Publice, Ionuț Mișa, într-o conferință de presă. 
ANAF, prin președintele Mirela Călugăreanu, confirmă cifrele prezentate, pentru STIRIPESURSE.RO. 
”Menționăm faptul că nu este posibilă defalcarea numărului de angajați pentru care angajatorii nu au achitat 
contribuțiile datorate, întrucât plata acestora nu se efectuează nominal.”, a precizat președintele ANAF, Mirela 
Călugăreanu. 
"Vreau să vă prezint câteva cifre care justifică necesitatea realizării transferului de contribuții și necesitatea 
implementării acestei măsuri. Vreau să vă spun că la data de 30.09.2017 există 157.798 de angajatori care nu au 
plătit contribuții sociale pentru angajații lor. Și acum am să vă menționez și numărul angajaților aferent acestor 
companii. Este vorba de 2.076.097 de angajați. Deci vă dați seama că este o pondere foarte mare și un număr 
foarte mare a celor care până acum evitau plata contribuțiilor sociale ale angajatului către bugetul de stat", a 
explicat Ionuț Mișa. 
Ministrul Finanțelor a subliniat că măsura este completată de introducerea sancțiunii pentru evaziune fiscală și 
realizarea unui dosar penal dacă angajatorul va face stopaj la sursă și nu va vira la bugetul de stat contribuțiile 
reținute angajatului. 
În plus, el a ținut să precizeze că această măsură de trecere a contribuțiilor din sarcina angajatorului în sarcina 
angajatului va însemna și o pensie mai mare pentru viitor. 
"Vreau să menționez un lucru important, spun eu, pentru că am văzut o dezbatere foarte intensă în ultima 
perioadă pe aceste măsuri, pe mai multe măsuri. S-a prezentat în special măsura transferului ca fiind o măsură 
nocivă. De aceea am decis să prezint și celelalte măsuri, pentru ca toți cetățenii români să înțeleagă care sunt 
motivațiile reale și având în vedere că văd în spațiul media că există foarte multe încurajări de ieși în stradă la 
proteste. Vreau să îi rog pe români, înainte de a ieși la proteste — este dreptul lor să o facă ori de câte ori 
consideră că este necesar — să citească această ordonanță, să încerce să înțeleagă ce le-am spus și să gândească 
singuri, pentru că eu am încredere în români, am încredere în România — eu sunt român, îmi iubesc țara și am 
încredere în ea — și să înțeleagă dacă nu cumva.... să-și pună întrebarea dacă ies în stradă pentru interesul 
propriu sau pentru interesul unor companii, pentru interesul unor companii care până astăzi, prin diverse 
mijloace, au evitat plata impozitelor și taxelor în România", a afirmat Mișa. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Lia Olguța Vasilescu, analiză dură: 'Dacă vor scădea salariile, e fix vina angajatorului care vrea să ia din banii 
angajatului' 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu a făcut o analiză dură a informațiilor vehiculate în ultima vreme cu privire la 
posibilitatea scăderii anumitor salarii ca urmare a modificărilor la Codul Fiscal și îndeosebi al transferului 
contribuțiilor din sarcina angajatului în sarcina angajatorului. În direct la România TV, Vasilescu apus că dacă unele 
salarii ar scădea atunci acel lucru s-ar întâmpla numai din vina angajatorilor. 
"Oamenii nu au de ce să fie îngrijoraţi. Ne-am asigurat că salariile nete nu au cum să scadă. Dacă vor scădea e fix 
vina angajatorului care vrea să ia din banii angajatului. Nu e niciun motiv să umble la netul angajatului. Ne-am 
angajat că netul nu scade. creşterea e foarte mică. Prin alte instrumente creşte salariul mai mult, nu prin Codul 
Fiscal", a spus Vasilescu la emisiunea Andreei Creţulescu. 
Şi asta nu e tot. Ministrul laudă noul Cod Fiscal şi spune că de acum încolo colectarea taxelor va fi mult mai bună. 
"Am făcut şi se va vedea anul viitor. Am luat presiunea de pe mediul de afaceri. Am scăzut impozite pentru mii de 
români. Ne aşteptăm la o colectare net superioară. Sunt companii de stat şi private care nu plătesc contribuţiile. e 
vorba de mii de oameni. Vor fi penali de anul viitor cei care nu plătesc contribuţiile. Şi la CFR sunt probleme cu 
aceste contriibuţii. Nu prin Codul Fiscal se stabilesc sancţiunile penale. Firmele nu angajaţii devin penali", a mai 
spus Vasilescu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 

 Prima MEGA-COMPANIE care anunță CREȘTEREA SALARIILOR: E o MULTINAȚIONALĂ 
Cel mai mare angajator din România, cu peset 16.000 de angajați, anunță creșterea salariilor! Retailerul Kaufland 
România a anunţat joi seara că preia contribuţiile aferente angajatorului în salariul brut al angajatului, ca urmare a 
modificărilor legislative, începând cu data de 1 ianuarie 2018, astfel încât angajaţii vor avea un salariu net mai 
mare, în medie cu 1,5%. 
“Compania înţelege astfel să liniştească îngrijorările salariaţilor şi familiilor acestora şi îi asigură că, dincolo de 
schimbările legislative, firma face toate eforturile, cu fapte, pentru siguranţa lor salarială”, a declarat Laura Iancu, 
director de Resurse umane, Kaufland România. 
Oficialii companiei spun că le oferă salariaţilor şi tichete de masă şi asigurarea voluntară de sănătate, dar şi mai 
multe zile de concediu de odihnă anual care, în funcţie de vechimea în companie, pot ajunge până la 27 de zile pe 
an. 
Kaufland se numără printre cele mai mari companii de retail din Europa, cu peste 1.250 de magazine în şapte ţări 
şi o reţea de 115 magazine în România. 
Guvernul a adoptat miercuri prin Ordonanţă de Urgenţă mai multe măsuri de modificare a Codului Fiscal, 
susţinând că acestea au un "impact benefic atât economic, cât şi social". 
În domeniul contribuţiilor sociale obligatorii, modificările vizează atât reducerea cotelor cumulate ale 
contribuţiilor sociale obligatorii, per total cu 2 puncte procentuale, de la 39,25% la 37,25%, cât şi reducerea 
numărului contribuţiilor sociale de la de la 9 (angajat şi angajator), la 3, după cum urmează: 
- contribuţia de asigurări sociale (CAS), plătită pentru salariat; 
- contribuţia de asigurări sociale de sănătate (CASS), plătită pentru salariat; 
- contribuţia asiguratorie pentru muncă, suportată de angajator. 
Se stabileşte transferul sarcinii fiscale a obligaţiilor privind contribuţiile sociale obligatorii datorate de angajator la 
angajat în cazul veniturilor din salarii şi asimilate salariilor, astfel: 
- CAS şi CASS se datorează de către persoanele fizice, respectiv de către angajaţi, inclusiv în cazul contractelor 
individuale de muncă cu normă întreagă sau cu timp parţial, pentru care CAS şi CASS datorate nu pot fi mai mici 
decât nivelul contribuţiilor sociale aferente salariului minim brut pe ţară în vigoare în luna pentru care se 
datorează acestea, corespunzător numărului zilelor lucrătoare din lună în care contractul a fost active. 
Măsurile de modificare a Codului fiscal sunt însă contestate atât de sindicate, cât şi de patronate. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Klaus Iohannis, mesaj pentru mediul de afaceri: Este o mare nedreptate faptul că eforturile şi planurile 
dumneavoastră de afaceri sunt anulate de politici fiscale neinspirate 
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Preşedintele Klaus Iohannis a afirmat, într-un mesaj prilejuit gala ”Topul Naţional al Firmelor”, că este ”o mare 
nedreptate” faptul că eforturile oamenilor de afaceri sunt anulate prin politici fiscale neinspirate, făcând trimitere 
la modificările Codului Fiscal decise de Guvern. 
”Consider că este o mare nedreptate faptul că eforturile şi planurile dumneavoastră de afaceri sunt anulate de 
politici fiscale neinspirate, insuficient argumentate sau chiar lipsite de fundamente economice. Consider că este 
cazul ca aceste practici să înceteze. Mediul de afaceri nu poate prospera decât prin politici economice 
responsabile, coerente, care să rezolve problemele de azi fără a genera altele mâine, poate chiar mult mai grave 
pe termen lung”, se arată în mesajul lui Iohannis, prezentat participaţilor la cea de-a XXIV-a gală ”Topul Naţional 
al Firmelor” de către unul dintre consilierii săi prezidențiali. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 BNR a revizuit în creștere, la 2,7%, prognoza de inflație pentru finalul lui 2017 
Banca Națională a României (BNR) a revizuit în creștere la 2,7% prognoza de inflație pentru finalul acestui an, a 
declarat, joi, guvernatorul BNR, Mugur Isărescu. 
Prognoza anterioară indica o inflație de 1,9% în 2017. 
Pentru finalul anului 2018, BNR estimează o rată a inflației de 3,2%, similar prognozei anterioare, iar pentru finalul 
celui de-al treilea semestru din 2019 se așteaptă la o rată a inflației de 3,1%. 
Conform BNR, depășirea limitei superioare a intervalului țintei în prima parte a anului 2018 se datorează în 
principal unor efecte statistice de bază asociate unor reduceri de taxe și impozite indirecte la începutul anului 
2017, evoluției anticipate a componentelor exogene, dar și acumulării de presiuni inflaționiste asociate mediului 
intern, la nivelul inflației de bază. 
Calculată la taxe constante, rata inflației va atinge 3,3% în decembrie 2017, 3,1% la sfârșitul anului viitor și 2,9% la 
orizontul prognozei, septembrie 2019. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 UE prognozează o creștere de 5,7% pentru economia românească în 2017; deficitul bugetar ar putea urca la 3,9% din PIB 
în 2018 
Comisia Europeană (CE) și-a revizuit, în sus, estimările referitoare la creșterea economiei și a deficitului României 
în 2017 și 2018, avertizând totodată, că incertitudinile cu privire la politicile guvernamentale ar putea afecta 
creșterea economică. 
Conform previziunilor economice de toamnă publicate joi de Executivul comunitar, economia românească ar 
urma să înregistreze un avans de 5,7% în 2017, în creștere semnificativă față de estimările cuprinse în previziunile 
din primăvară care indicau un avans al PIB de 4,3%. 
Și pentru 2018, Comisia Europeană și-a revizuit, în sus, estimările privind avansul economiei românești până la 
4,4%, de la 3,7% cât prognoza în primăvară. 
"Creșterea reală a Produsului Intern Brut a accelerat în 2017, susținută în principal de consumul privat. Ritmul de 
creștere a PIB va încetini dar va rămâne peste potențial. Consumul privat este preconizat să încetinească în 2018, 
pe măsură ce inflația va afecta veniturile disponibile, dar este așteptat să fie în continuare principalul motor al 
creșterii. Mai mult, investițiile sunt preconizate să crească ca urmare a reluării implementării proiectelor finanțate 
de fonduri de la UE", se arată în raportul Comisiei Europene. 
În ceea ce privește deficitul guvernamental general, conform noilor estimări, deficitul public ar urma să ajungă la 
3% din PIB în 2017, pentru ca în 2018 să se agraveze și mai mult până la 3,9% din PIB și să ajungă la 4,1% în 2019. 
"Deficitul bugetar este preconizat să crească ca urmare a majorării salariilor în sectorul public preconizate în 
Legea salarizării unitare. Ca o consecință a relaxării fiscale și a creșterii decalajului dintre PIB-ul realizat și PIB-ul 
potențial, deficitul structural al României este preconizat să crească de la 2,2% din PIB în 2016 la aproximativ 3,3% 
în 2017 și aproape 4,6% în 2019. În pofida creșterii economice puternice, raportul datorie/PIB ar urma să crească 
de la 37,6% din PIB în 2016 la 40,5% din PIB în 2019", se arată în raportul CE. 
Executivul comunitar subliniază însă că, având în vedere că până la data elaborării acestor prognoze nu a fost 
publicat proiectul de buget pe 2018 și, de asemenea, că nu a fost stabilit modul în care vor fi puse în practică mai 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
multe alte măsuri anunțate anterior, aceste elemente reprezintă un risc (pozitiv sau negativ) la adresa acestor 
prognoze. Acest lucru este valabil în special în cazul modificărilor preconizate în sistemul de contribuții sociale și al 
impozitului pe venitul persoanelor fizice. 
"Posibila înăsprire a politicii monetare a BNR, ca răspuns la presiunile inflaționiste, ar putea afecta perspectivele 
pentru investițiile private și exporturi. De asemenea, investițiile ar putea fi afectate negativ dacă Guvernul va 
reduce și mai mult investițiile publice pentru a-și atinge țintele bugetare. Creșterea costurilor cu mâna de lucru, ca 
urmare a faptului că majorarea salariilor depășește creșterea productivității, ar putea afecta exporturile României. 
La nivel general, incertitudinile cu privire la politicile guvernamentale ar putea afecta creșterea economică", 
subliniază Comisia Europeană. 
Pe ansamblu, conform previziunilor de toamnă ale CE, economia UE urmează să depășească așteptările, cu o 
creștere solidă de 2,3% în acest an (față de 1,9% cât estima în primavară). Economia zonei euro este pe cale să 
crească în acest an în ritmul cel mai rapid din ultimul deceniu, cu o previziune de creștere a PIB-ului real de 2,2%. 
Aceasta depășește substanțial previziunile de primavară (1,7 %). Comisia Europeana se așteaptă ca creșterea 
economica să se mențină atât în zona euro, cât și în UE la 2,1% în 2018 și la 1,9% în 2019 (previziunile de 
primavară pentru 2018 mizau pe o creștere de 1,8% în zona euro, 1,9% în UE). 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 

 Măsuri compensatorii pentru primării. Ionuț Mișa spune că nu vor scădea finanțările pentru administrațiile 
locale 
Încasările primăriilor nu vor scădea după introducerea noilor măsuri fiscale, a susținut ministrul de Finanțe, Ionuț 
Mișa, joi seară, la emisiunea România 9. După discuțiile avute cu edilii despre măsurile compensatorii de care vor 
beneficia, aceștia au fost de acord că nu mai există un risc în ceea ce privește finanțarea, a explicat Ionuț Mișa. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 UPDATE CSM - aviz negativ privind propunerile legislative de modificare a Legilor Justiției (oficial) 
Plenul Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) a avizat negativ, joi, propunerile legislative de modificare a 
Legilor Justiției primite de la Camera Deputaților. 
"În ședința de azi, 9 noiembrie 2017, Plenul Consiliului Superior al Magistraturii a emis un aviz negativ asupra 
propunerilor legislative pentru modificarea și completarea Legii nr. 304/2004 privind organizarea judiciară, a Legii 
nr. 303/2004 privind statutul judecătorilor și judecătorilor și procurorilor, precum și a Legii nr. 317/2004 privind 
Consiliul Superior al Magistraturii. Pentru emiterea unui aviz negativ au fost exprimate 11 voturi, în timp ce 
pentru un aviz favorabil cu observații s-au exprimat 7 voturi", se arată într-un comunicat al CSM. 
Argumentele și motivele care fundamentează avizul negativ vor fi redactate în termen legal, comunicate Camerei 
Deputaților și publicate pe site-ul oficial al Consiliului Superior al Magistraturii. 
După dezbaterile din Plenul CSM, ministrul Justiției, Tudorel Toader, a afirmat că "pe alocuri s-a folosit un limbaj 
dublu", precizând că, din punctul său de vedere, finalul era știut. 
"Orice dezbatere presupune argumente pro-contra, (...) dar, din punctul meu de vedere, o dezbatere cu final știut. 
Personal eram convins că finalul va fi același. O dezbatere în care pe alocuri s-a folosit un limbaj dublu, o 
dezbatere în care cineva, și nu spun numele, s-a făcut că nu înțelege sau nu știe un anumit lucru, sigur, să nu 
excludem ideea chiar poate că nu îl înțelege. Dezbaterea a avut loc în contextul în care o doamnă judecător 
membră a CSM spunea, tot în spațiul public, faptul că la avizul precedent votul s-a schimbat peste noapte, adică 
dintr-o unanimitate azi a devenit majoritar negativ mâine, o dezbatere în care doamna judecător Gârbovan (Dana 
Gârbovan, președintele UNJR — n.r.) spunea despre mesaje primite de la CSM către instanțe în sensul respingerii 
în bloc, o dezbatere în care iarăși altcineva ați auzit făcând afirmații despre subteranele unor decizii, unor 
mișcări", a declarat Tudorel Toader la ieșirea din sediul CSM. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Tudorel Toader, după ce CSM a dat aviz negativ pentru modificarea legilor justiției: ”Nu poți da un aviz 
împotriva CCR” 
 
Plenul Consiliului Superior al Magistraturii a dat aviz negativ pentru propunerile legislative de modificare a Legilor 
Justiţiei primite de la Camera Deputaţilor.  
Tudorel Toader, ministrul Justiției, a oferit o primă reacție în urma deciziei CSM. 
”A fost o dezbatere în care s-a folosit un limbaj dublu,  o dezbatere în care cineva s-a făcut că nu cunoaște 
anumite lucruri. O doamnă judecător spunea în spațiul public că la avizul precedent votul s-a schimbat peste 
noapte, iar dintr-o unanimitate, a devenit majoritar negativ a doua zi. Este doar un aviz consultativ. Nu poți da un 
aviz negativ pentru punerea de acord cu deciziile Curții Constituționale.”, a declarat Tudorel Toader. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 UPDATE CCR: Legea privind finanțarea activității partidelor politice și a campaniilor electorale - neconstituțională 
Legea privind finanțarea activității partidelor politice și a campaniilor electorale este neconstituțională, a decis, 
joi, Curtea Constituțională a României (CCR), care a admis sesizarea formulată de 50 de deputați aparținând 
grupurilor parlamentare ale USR, PMP și PNL. 
Potrivit unui comunicat transmis AGERPRES, CCR a luat în dezbatere, în cadrul controlului anterior promulgării, 
obiecția de neconstituționalitate referitoare la Legea pentru modificarea și completarea Legii nr. 334/2006 privind 
finanțarea partidelor politice și a campaniilor electorale. 
"În urma deliberărilor, Curtea Constituțională, cu unanimitate de voturi, a admis obiecția de neconstituționalitate 
și a constatat că Legea pentru modificarea și completarea Legii nr. 334/2006 privind finanțarea activității 
partidelor politice și a campaniilor politice este neconstituțională", se precizează în comunicat. 
Conform aceleiași surse, CCR a constatat că legea criticată contravine principiului bicameralismului, având în 
vedere că, ignorând scopul inițial și obiectul de reglementare al propunerii legislative, Camera Deputaților, în 
calitate de Cameră decizională, a adoptat un număr important de amendamente, care au fost de natură să 
transforme în mod radical, prin aportul lor cantitativ și calitativ, filosofia care a stat la baza inițierii demersului 
legislativ. În acest mod, prima Cameră, cea de reflecție, a fost exclusă de la procesul de legiferare, care ar trebui 
să reprezinte opera întregului Parlament. 
"De asemenea, Curtea a constatat faptul că unele dintre textele cuprinse în legea supusă controlului nu întrunesc 
exigențele impuse de principiul legalității, consacrat de art. 1 alin. (5) din Constituție, exigențe referitoare la 
condițiile de claritate, precizie și previzibilitate ale legii", se mai menționează în comunicat. 
Decizia CCR este definitivă și general obligatorie. 
Sesizarea adresată CCR, inițiată de 29 de parlamentari ai USR, a mai fost semnată de 16 reprezentanți ai PMP, trei 
ai PNL, un deputat neafiliat și un deputat afiliat la USR. 
Aceștia acuzau, în sesizare, încălcarea principiului bicameralismului în cazul adoptării actului normativ. 
"Diferențele de conținut juridic dintre forma proiectului de lege adoptat de Senat, ca primă Cameră sesizată, și a 
legii adoptate de Camera Deputaților, în calitate de Cameră decizională, sunt de natură să încalce principiul 
bicameralismului, în sensul că forma finală a legii, în redactarea adoptată de Camera decizională, se îndepărtează 
în mod substanțial de forma adoptată de Camera de reflecție, ceea ce echivalează practic cu excluderea acesteia 
din urmă de la procesul de legiferare", se arată în sesizare. 
Alte argumente invocate se referă la încălcarea principiului supremației Constituției și a legii, precum și încălcarea 
principiului calității legii. 
La începutul lunii octombrie, Camera Deputaților a adoptat, cu 176 voturi "pentru", 96 "împotrivă" și șapte 
abțineri, modificări la Legea 334/2006 privind finanțarea activității partidelor politice și a campaniilor electorale. 
Deputații au aprobat raportul Comisiei juridice, care includea mai multe amendamente propuse de PSD, printre 
care și abrogarea prevederii referitoare la confiscarea contribuțiilor pentru campania electorală. De asemenea, s-
a decis și stabilirea unui prag minim pentru sumele alocate partidelor politice. 
Suma alocată anual partidelor politice de la bugetul de stat este de cel puțin 0,01% și cel mult 0,04% din Produsul 
Intern Brut, stipulează textul adoptat de deputați. Partidele politice au obligația de a publica în Monitorul Oficial, 
până la 30 aprilie a anului următor, cuantumul total al veniturilor din cotizații, ale întregului partid, obținute în 
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anul fiscal precedent, precum și lista membrilor de partid care au plătit în anul fiscal precedent cotizații a căror 
valoare însumată depășește 10 salarii minime brute pe țară, mai prevede textul adoptat. 
Modificările prevăd și depunerea unui raport sintetic, în locul unuia detaliat, anual, până la 30 aprilie, dar și 
modificarea amenzilor pentru cazurile în care donațiile depășesc pragul prevăzut de lege. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Legile justiției. Kovesi avertizează: Control politic asupra procurorilor 
Procurorul şef al DNA, Laura Codruţa Kovesi, avertizează că legea vizând statutul magistraţilor va afecta grav 
independenţa justiţiei şi va institui un control politic asupra activităţii procurorilor, dacă va fi aprobată de 
Parlament în forma propusă. Declarația a fost făcută la un eveniment organizat la Viena. 
„Cea mai mare provocare este acum păstrarea independenţei magistraţilor. Zilele acestea se dezbate în 
Parlamentul român o lege vizând statutul magistraţilor care, daca va fi aprobată, va afecta grav independenţa 
justiţiei şi va institui un control politic asupra activităţii procurorilor. De aceea, recomandările de la Jakarta sunt 
tot mai actuale şi mai importante”, a spus Kovesi la un eveniment organizat care a avut ca temă analizarea 
principiilor de la Jakarta: întărirea independenţei şi eficienţei agenţiilor anticorupţie şi la care au luat parte şefi ai 
autorităţilor anticorupţie, practicieni şi experţi anticorupţie din mai multe state, potrivit News.ro. 
Potrivit unui comunicat transmis de DNA, Kovesi a arătat că premisele esenţiale pentru obţinerea unor rezultate 
credibile şi reale în lupta cu corupţia au fost independenţa sistemului judiciar, o structură specializată în 
combaterea corupţiei şi legislaţie care să ofere instrumente investigative. 
Ea a arătat că din 2013 până în prezent DNA a trimis în judecată 68 de demnitari: un prim-ministru, doi 
vicepremieri, 11 miniştri şi foşti miniştri, 39 deputaţi, 14 senatori şi un membru al Parlamentului Europeaniar 
dintre aceştia au fost deja condamnaţi definitiv 27 de demnitari pentru fapte de corupţie sau fapte asimilate 
faptelor de corupţie: 5 miniştri, 17 deputaţi, 4 senatori şi un membru al Parlamentului European. Restul cazurilor 
sunt în curs de soluţionare. În aceeaşi perioadă, DNA a dispus măsuri asiguratorii de peste două miliarde euro, a 
mai spus Kovesi. 
„Rezultatele prezentate n-ar mai fi posibile dacă procurorii în România nu ar mai fi independenţi (...) Dacă 
procurorii ar fi subordonaţi executivului, cum ar putea să deschidă ei investigaţii faţă de un membru al guvernului 
sau faţă de un secretar de stat? Sau faţă de altă persoană cu funcţie importantă care este şi membru al unui 
partid politic? Ar exista vreo garanţie că investigaţia este corectă şi imparţială? Ar exista vreo garanţie că nu ar fi 
repercusiuni asupra magistratului care a deschis sau finalizat ancheta? Dar dacă procurorii ar fi sub autoritatea 
Parlamentului, am mai vedea investigaţii privind deputaţi sau senatori?”, a adăugat Kovesi. 
CSM a dat astăzi aviz negativ proiectului de modificare a legilor justiției, asumat de parlamentarii PSD și ALDE. 
Avizul este însă consultativ. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Carmen Dan, despre întărirea autorității polițiștilor: Nu avem de ce să ne speriem 
Ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, a afirmat joi seara, la Sibiu, că intenționează ca săptămâna viitoare să 
organizeze o dezbatere publică despre pachetul de legi privind întărirea autorității polițistului și că deja au fost 
primite propuneri de la ONG-uri care sunt luate în seamă, așa că nimeni nu trebuie să se sperie de viitoarele 
reglementări dorite de minister. 
„Propunerea noastră pentru întărirea autorității polițistului (...) această nevoie a venit dintr-o solicitare a 
polițiștilor în primul rând pe care eu i-am ascultat. (...) Nu cred că avem de ce să ne speriem, pentru că 
întotdeauna am fost promotorii dialogului. Sunt ONG-uri, dar eu aștept societatea civilă, care au făcut propuneri 
sustenabile, pe care bineînțeles le vom lua în dezbatere, le vom insera în acest pachet legislativ. (...) Săptămâna 
următoare chiar ne dorim să facem o dezbatere publică la care invităm pe toată lumea”, a spus ministrul 
Afacerilor Interne, potrivit Agerpres. 
Carmen Dan a afirmat că dorește „să înceteze odată propagarea acestei teorii a drobului de sare”, făcând referire 
la criticile aduse noului pachet de legi privind autoritatea polițiștilor. 
APADOR-CH desfiinţează proiectul MAI: „Huiduitul la proteste ar putea fi sancționat cu închisoare de la 3 luni la 
un an” 
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„Eu aș dori să înceteze odată propagarea acestei teorii a drobului de sare și să ne punem întrebarea firească de 
fapt ce ne dorim: ne dorim un polițist protejat, cu autoritate, care să respecte și să fie respectat în egală măsură? 
Atunci iată acesta este planul în care putem să facem lucrul acesta, nu poate fi decât planul discuțiilor și al 
dialogului. Sau ne dorim un polițist care să mai facă câte o eroare pe ici pe colo sau un polițist pe care să-l luăm de 
fiecare dată în lumina reflectoarelor și să-l acuzăm că nu este pregătit, (...) să-l acuzăm că face un abuz atunci 
când acționează, fără să analizăm, cum ar fi normal, care sunt limitele acestor acțiuni polițienești. Dar în situația în 
care ne dorim un polițist care să nu fie atât de protejat precum am propus noi, atunci ar fi bine să nu-i mai acuzăm 
de toate relele și de toate problemele care ni se întâmplă în viața de zi cu zi a comunității”, a declarat Carmen 
Dan. 
Aceasta a asistat la mai multe demonstrații susținute de polițiștii de la Serviciului pentru Acțiuni Speciale la 
Centrul Chinologic din Sibiu, unde se pregătesc cadre din 12 județe. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 
 

 Comisioanele bancare, coșmarul multor români, ar putea fi eliminate prin lege. Proiect în Parlament 
Cei care au venituri mai mici de 1.900 de lei nu vor mai plăti băncilor pentru serviciile de administrare a conturilor 
sau pentru banii scoși de la bancomat. Proiectul de lege este în dezbatere în Parlament. Bancherii se gândesc deja 
să-l conteste la Curtea Constituțională. 
Băncile nu vor mai încasa, de exemplu, de la românii cu venituri sub 1.900 de lei, taxe pentru administrarea 
conturilor și pentru retragerea banilor din bancomat. 
"Acel consumator vulnerabil beneficiază de deschidere, închidere, retragere numerar, depunere şi comision de 
administrare zero, la care se adaugă cele 15 operaţiuni în momentul în care face plăţi online, operaţiuni gratuite”, 
subliniază președintele Autorității Naționale pentru Protecția Consumatorilor, Bogdan Pandelică. 
Economia estimată va fi de câteva zeci de lei maximum pentru o persoană. 
Autoritățile aplică astfel o directivă europeană prin care cetățenii cu venituri mici, denumiți "consumatori 
vulnerabili", sunt încurajați să lucreze cu banca. 
Contactați de jurnaliștii TVR, reprezentații patronatelor din domeniul bancar au refuzat orice comentarii. 
"Suntem în urmă mai bine cu un an cu transpunerea acestei directive, România făcând o excepție nefericită din 
acest punct de vedere", arată, la rândul său, președintele Asociației Utilizatorilor Români de Servicii Financiare, 
Alin Iacob. 
Surse din piața bancară au indicat că instituțiile de credit nu sunt de acord cu eliminarea comisioanelor. Mai mult, 
unii bancheri se gândesc deja să conteste legea la Curtea Constituțională. 
Sunt considerați consumatori vulnerabili românii cu venituri mai mici de 60% din salariul mediu brut. După 
majorările salariale de anul viitor, numărul beneficiarilor ar putea crește. 
Proiectul de lege a fost adoptat deja de Senat. For decizional este Camera Deputaților. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
 

 Schimbare de legislație. Oamenii nu mai au voie să arunce apele menajere pe terenuri 
Gospodinele de la țară nu vor mai avea voie să arunce la întâmplare apa de la spălatul vaselor sau al rufelor. O 
ordonanță de urgență le obligă să folosească fie canalizarea, fie fosele septice. Dar în mediul rural acestea cam 
lipsesc și sunt puțini oamenii care își permit să facă astfel de investiții. 
La țară, oamenii aruncă apa de la vase sau de la rufe chiar în curte sau în șanțul de la poartă. Așa obișnuiesc de 
când se știu. 
Unii au o groapă în grădină și acolo aruncă apele menajere. E greu să-și schimbe obiceiurile acum la bătrânețe. 
Sunt de acord că fosa septică ar fi mai bună, dar e prea costisitoare. 
O fosă septică betonată, suficient de adâncă încât să nu fii nevoit să o cureți la câteva luni, costă peste 4.000 de 
lei, bani mulți pentru oamenii de la sat. 
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Administrațiile locale sunt puse și ele la mare cheltuială. Rețea de canalizare, în unele comune nici nu există, în 
altele e prea scurtă. Apoi se pune problema colectării apelor reziduale, inclusiv a celor provenite din ploi. 
Guvernul a decis ieri, prin ordonanță de urgență, să modifice Legea apelor, care era în vigoare din 1996. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
Mihai Tudose a luat o DECIZIE RADICALĂ: A anunțat că L-A DEMIS 
Radu-Ionel Puchiu a fost eliberat din funcţia de secretar de stat în cadrul Secretariatului General al Guvernului, 
printr-o decizie a prim-ministrului Mihai Tudose. 
Decizia a fost publicată în Monitorul Oficial de joi. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 OMV Petrom respinge acuzațiile potrivit cărora ar fi prejudiciat statul român cu 7 miliarde de lei 
OMV Petrom respinge vehement acuzațiile de neplată a obligațiilor către stat, vehiculate în ședința de joi a 
Comisiei parlamentare de anchetă a activității ANRE, potrivit unui comunicat al companiei, remis joi seară 
AGERPRES. 
Președintele Blocului Național Sindical, Dumitru Costin, a declarat în cadrul audierilor de joi că a prezentat 
comisiei un document potrivit căruia OMV Petrom ar fi prejudiciat bugetul de stat cu 7 miliarde de lei. 
În replică, oficialii OMV Petrom spun că, de-a lungul anilor, compania a fost subiect al mai multor controale 
fiscale, care au fost finalizate: "Ultimul control fiscal, care a avut ca scop redevențele la petrol și gaze pentru 
perioada 2011-2015, s-a finalizat fără constatări în trimestrul al doilea al acestui an. OMV Petrom este cel mai 
mare contribuabil la bugetul de stat al României. Întotdeauna a plătit corect și la timp obligațiile către bugetul de 
stat, fapt atestat de certificatele fiscale emise de autoritățile competente". 
Reprezentanții companiei prezintă în continuare câteva cifre privind impactul asupra veniturilor la bugetul de stat 
și asupra economiei în ansamblu, din 2005 până în prezent. Este vorba despre 24,5 miliarde de euro plătiți la stat 
sub formă de taxe, impozite, contribuții sociale și dividende cuvenite acționarului statul român, precum și 13,5 
miliarde de euro investiții. 
"Marea majoritate a investițiilor au vizat producția în România de țiței, gaze, carburanți și electricitate, 
contribuind astfel la menținerea unui grad redus al dependenței României față de importurile energetice", se mai 
arată în comunicat. 
Potrivit sursei citate, OMV Petrom are o contribuție semnificativă la asigurarea securității energetice a României, 
acoperind 40% din necesarul național de țiței, gaze ți produse petroliere. 
"Nu putem să nu remarcăm faptul că, din ce în ce mai mult, activitatea Comisiei parlamentare de anchetă a 
activității ANRE creează spațiu pentru denigrarea și acuzarea companiei OMV Petrom, îndepărtându-se de 
obiectivele stabilite de Parlament. Compania este listată la bursa din București și la cea din Londra, cu investitori 
locali și internaționali, iar astfel de acuzații nefondate pot aduce prejudicii atât companiei, cât și acționarilor săi, 
inclusiv statului român", au adăugat oficialii companiei. 
Compania austriacă OMV deține 51,01% din acțiunile OMV Petrom. Statul român, prin Ministerul Energiei, deține 
20,64% din acțiunile OMV Petrom, Fondul Proprietatea deține 9,9985%, iar 18,35% se tranzacționează liber la 
Bursa de Valori București și la Bursa de Valori Londra. 
Joi, în cadrul Comisiei de anchetă asupra activității ANRE, Dumitru Costin, președintele BNS, a afirmat că OMV 
Petrom a prejudiciat statul român cu 7 miliarde de lei, potrivit unor controale făcute de Curtea de Conturi, însă 
acești bani nu au fost recuperați din 2015 până în prezent. 
El a precizat jurnaliștilor că a sesizat Corpul de Control al premierului pe această temă și că a prezentat Comisiei 
de anchetă un document în acest sens. 
Ulterior, Iulian Iancu, președintele Comisiei de anchetă, a declarat jurnaliștilor, la finalul audierilor că este vorba 
despre prejudicii ca urmare a neplății TVA, a unor impozite pe salarii, pe clădiri, pe terenuri, neplata unor 
redevențe, precum și umflarea facturilor privind decontaminarea solului, prezentate Ministerului Mediului. 
"Este un document în care domnul Dumitru Costin ne spune așa: că la adresa OMV a primit documente de la 
autoritățile statului român care sunt sau au fost în diverse etape într-o procedură de investigație a unui 
comportament evazionist, în cazul plății salariilor, al plății TVA, de modificare a formulelor și neplată corectă a 
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redevenței — care, din datele prezentate, se ridica undeva la peste un miliard de euro, date susținute ca urmare a 
raportului făcut de Curtea de Conturi, unde se spune că a ajuns cazul în fața instanței — în ceea ce privește 
creșterea prețurilor în devizele privind decontaminarea solului în relația cu Ministerul Mediului, precum și 
neînregistrarea unor active, clădiri, terenuri și, implicit, în dauna statului. Din datele prezentate de domnia sa, s-a 
ajuns la 7 miliarde de lei. Sumele sunt amețitoare", a arătat Iancu. 
Potrivit acestuia, Comisia de anchetă va cere toate datele de la instituțiile de control. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dezvoltarea colaborării bilaterale, în centrul convorbirilor purtate de Raed Arafat cu oficiali palestinieni 
Trimisul special al AGERPRES, Dana Purgaru, transmite: Dezvoltarea colaborării dintre România și Palestina a 
constituit subiectul dominant al convorbirilor avute joi la Ramallah de Secretarul de Stat în Ministerul Afacerilor 
Interne din România, șeful Departamentului pentru Situații de Urgență, Raed Arafat, cu oficiali palestinieni. 
Directorul general al Departamentului de Apărare Civilă din Palestina, Yousef Nassar, a pledat pentru organizarea 
în România a unor cursuri de scurtă durată de pregătire a palestinienilor în intervenții de urgență. Inițiativa s-ar 
înscrie în cadrul parteneriatului bilateral ce cuprinde un program de pregătire și școlarizare în țara noastră a mai 
multor generații de viitori ofițeri și subofițeri de pompieri din Palestina. 
Propunerea a fost primită pozitiv de dr. Raed Arafat. Putem asigura cursuri de specializare de scurtă durată în 
ceea ce privește prevenirea, acordarea de prim-ajutor, dar și în alte domenii, în funcție de opțiuni, a spus oficialul 
român, adăugând că poate fi asigurată și cazarea.  
 
La întrevederea desfășurată la sediul Departamentului de Apărare Civilă din Palestina au participat primii zece 
ofițeri de pompieri palestinieni care au absolvit în acest an Facultatea de Pompieri din cadrul Academiei de Poliție 
''A.I. Cuza''. Acestora li se vor alătura alte generații de câte zece absolvenți din Palestina în cadrul parteneriatului 
palestiniano-român. 
Yousef Nassar a mulțumit pentru sprijinul românesc în pregătirea acestor tineri și și-a manifestat disponibilitatea 
pentru o colaborare mai strânsă în cadrul acestui parteneriat, inclusiv prin efectuarea unei vizite de lucru în 
România la sfârșitul acestui an sau la începutul anului următor.  
 
La o întâlnire anterioară, și comandantul Forțelor Naționale de Securitate din Palestina, Nidal Abu Dukhan, și-a 
exprimat interesul pentru dezvoltarea colaborării româno-palestiniene, în special în domeniul instruirii pentru 
intervenții de urgență a forțelor speciale în situații-limită, precum luarea de ostatici, dar și în ceea ce privește 
organizarea unor cursuri de prim-ajutor în cazul unor evenimente cum ar fi dezastrele. 
Secretarul de Stat în MAI Raed Arafat a mai avut joi convorbiri cu ministrul Sănătății din Palestina, doctor Jawad 
Awaad, și cu șeful Poliției palestiniene, Hazem Attallah. La întâlniri a participat și șeful Oficiului de Reprezentare al 
României în Palestina, Cătălin-Mihai Țîrlea, care a dat asigurări că va mijloci comunicarea între cele două părți 
pentru punerea în practică a inițiativelor de schimb de experiență. 
Întrevederile cu oficialitățile palestiniene au avut loc cu ocazia celui de-al doilea Congres medical internațional 
palestiniano-român organizat de Asociația Medicilor și Farmaciștilor Palestinieni din România (AMFPR) în 
colaborare cu Ministerul Sănătății din Palestina, Ambasada Statului Palestina și Departamentul de Situații de 
Urgență (DSU) din România, sub egida președintelui Autorității Palestiniene, Mahmoud Abbas. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 România primește o lovitură! Orașele favorite să găzduiască Agenţia Europeană a Medicamentului, potrivit 
Financial Times 
Oraşele Bratislava şi Milano sunt favorite să găzduiască Agenţia Europeană a Medicamentului (AEM) după ieşirea 
Marii Britanii din Uniunea Europeană, au precizat joi mai mulţi oficiali europeni citaţi de publicaţia The Financial 
Times, arată Mediafax. 
Slovacia şi Italia au prezentat ofertele cele mai bune pentru această iniţiativă, dar Olanda (pentru Amsterdam) şi 
Danemarca (Copenhaga) sunt văzute drept competitoare importante. 
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Candidatura slovacă este văzută de oficialii europeni citaţi de Financial Times ca fiind cea mai puternică din 
Europa Centrală şi de Est, o regiune slab reprezentată privind agenţiile UE. 
Slovacia, membră a zonei euro, este privită de Bruxelles drept bastionul unui sentiment proeuropean într-o 
regiune din ce în ce mai ostilă integrării UE. Experţii europeni avertizează asupra unui posibil conflict dacă 
minimum o agenţie nu va desemnată pentru una dintre cele zece ţări din Europa Centrală şi de Est care au aderat 
la UE începând cu 2004. 
Sursele diplomatice au mai precizat că Italia este dispusă la mai multe concesii pentru a obţine găzduirea Agenţiei 
Europene a Medicamentului de către Milano, inclusiv trimiterea mai multor trupe pentru noi unităţi NATO în 
statele baltice. 
Italienii beneficiază în urma problemelor înregistrate de către spanioli - oraşul candidat Barcelona fiind afectat de 
criza catalană - şi de pe urma faptului că Europa de Nord este divizată între mai multe oferte concurente. 
Bucureştiul şi alte 18 oraşe europene - inclusiv Viena (Austria), Bruxelles (Belgia), Sofia (Bulgaria), Bonn 
(Germania), Milano (Italia), Lille (Franţa) şi Barcelona (Spania) - au depus oferte pentru găzduirea sediului Agenţiei 
Europene a Medicamentului (AEM). 
Comisia Europeană a evaluat ofertele depuse, fără a face o clasificare a oraşelor candidate în funcţie de 
îndeplinirea criteriilor. Decizia finală privind găzduirea AEM este aşteptată la 20 noiembrie, în urma unui vot 
secret. 
Deocamdată cu sediul la Londra, Agenţia Europeană a Medicamentului este percepută drept una dintre cele mai 
importante agenţii specializate ale UE, dintre cele peste 40. AEM are 900 de angajaţi şi primeşte vizite de la 
aproximativ 35.000 de autorităţi naţionale de reglementare şi oameni de ştiinţă în fiecare an, datorită rolului său 
esenţial în aprobarea noilor medicamente piaţa europeană. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 

 Zbor TAROM Bruxelles-București anulat. Printre pasageri, comisarul Corina Crețu,ministrul Apărării,secretarul 
de stat pe probleme de aviație 
Probleme cu un zbor TAROM. Cursa Bruxelles-București, care ar fi trebuit să decoleze la 19.55, ora locală, a fost 
anulată din motive tehnice. Este a treia cursă TAROM anulată din cauza unor defecțiuni tehnice în decurs de o 
lună. 
Comisarul european Corina Crețu, ministrul Apărării, Mihai Fifor, 4 europarlamentari și primarul sectorului 5 au 
fost joi seară blocați în avionul TAROM care trebuia să decoleze de la Bruxelles. 
Printre pasageri se număra și secretarul de stat pe probleme de aviație din Ministerul Transporturilor, Dragoș 
Titea. 
După 10 minute de la îmbarcare, una dintre însoțitoarele de zbor a anunțat că sunt probleme tehnice. Căpitanul 
aeronavei a venit cu un al doilea anunț, prin care transmitea că se încearcă remedierea problemei cu ajutorul 
celor de la Lufthansa. 
După 30 de minute pasagerilor li s-a comunicat că problema tehnică nu a putut fi remediată. 
TAROM asigură cazare și o masă pentru această seară. 
Secretarul de stat pe probleme de aviație din Ministerul Transporturilor a precizat pentru Știrile TVR că o piesă din 
componența bordului avionului era defectă. O altă piesă va fi adusă de la București. 
Zborul va fi efectuat vineri, la ora 10.20. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Vești proaste pentru români: Americanii și-au exprimat dorința în privința Loteriei Vizelor (sondaj) 
Majoritatea americanilor se opun folosirii unui sistem de tip loterie pentru acordarea vizelor de imigrare în SUA, 
relevă un sondaj de opinie Reuters/Ipsos ale cărui rezultate au fost publicate joi. 
Doar 25% din cei care au răspuns sondajului susţin Loteria Vizelor pentru acordarea documentului "green card", 
care permite câştigătorilor să se stabilească permanent în Statele Unite, în timp ce 60% sunt împotrivă. În 
prezent, se acordă anual 50.000 de astfel de vize de imigrare cetăţenilor ţărilor din care nu provin mulţi imigranţi, 
cu scopul de a spori diversitatea originilor migraţiei. 
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Preşedintele Donald Trump a criticat acest sistem după ce s-a aflat că uzbecul Sayfullo Saipov, autorul atentatului 
de săptămâna trecută de la New York, soldat cu opt morţi, era unul din câştigătorii Loteriei Vizelor din 2010. 
Trump a cerut Congresului SUA să pună capăt loteriei, pe motiv că selecţia aleatorie este vulnerabilă la fraude şi 
ameninţă securitatea naţională. Câştigătorii trec însă prin verificări de securitate, menţionează Reuters. 
Potrivit sondajului, chiar dacă 60% din americani se opun Loteriei Vizelor, proporţia celor care ar susţine o 
eventuală propunere de suspendare a programului este doar puţin mai mare de jumătate; 70% din răspunsuri au 
fost favorabile eliberării de vize de imigrare pentru soţii şi soţiile cetăţenilor americani, iar 61% au fost pentru 
acordarea dreptului de reşedinţă celor angajaţi de companii din SUA. 
Sondajul a fost efectuat online, în limba engleză, pe tot teritoriul Statelor Unite, şi a colectat răspunsuri de la 1278 
de adulţi. Marja de eroare este de trei procente, anunță Agerpres. 
În 2013, un demers pentru eliminarea Loteriei Vizelor, susţinut atât de democraţi, cât şi de republicani, a fost 
oprit de Camera Reprezentanţilor, controlată de Partidul Republican, reaminteşte Reuters. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 LOVITURĂ pentru şoferi! Primele detalii despre noul TIMBRU DE MEDIU. Noul impozit ar putea fi plătit anual 
Agenția Națională pentru Protecția Mediului (ANPM) va realiza un inventar al emisiilor de CO2 generate de 
autovehiculele înmatriculate în anul 2017, raportat la parcul auto existent la 31 decembrie 2016, iar Grupul de 
lucru constituit la nivelul Ministerului Mediului va face o evaluare a impactului asupra mediului, a declarat, joi, 
pentru AGERPRES, Cornel Brezuică, președintele Administrației Fondului pentru Mediu (AFM). 
"Comisia lucrează, în primul rând, la evaluarea impactului de mediu, pentru acesta este cel mai important 
element de la care pornim dacă se va taxa sau nu se va taxa sau dacă se vor pune măsuri administrative de 
limitare a accesului mașinilor. Încă nu cunoaștem care vor fi propunerile comisiei de specialitate, dar vă pot spune 
că la acest moment este în derulare un studiu cu privire la cantitatea de emisii generate de autovehiculele 
înmatriculate în 2017 față de total parc auto la data de 31 decembrie 2016. Vrem să facem impactul de mediu, iar 
Agenția Națională pentru Protecția Mediului realizează acest inventar al emisiilor. În principiu, s-ar putea sau nu s-
ar putea, opinia mea este acest raport va ieși unul destul de periculos din punct de vedere al emisiilor, pentru că 
acea cantitate de emisii este destul de mare, uitându-ne doar la numărul total de autovehicule vechi și poluante 
care s-au înmatriculat în anul 2017. Practic, 80% din total parc auto are peste 10 ani vechime și impactează destul 
de mult asupra mediului", a menționat președintele AFM. 
În septembrie, Brezuică afirma că, în grupul de lucru constituit la nivelul Ministerului Mediului pentru stabilirea 
taxei auto, au fost identificate două variante de aplicare a acesteia, fie taxarea o singură dată pe toată durata de 
viață a autovehiculului, fie o dată pe an, în funcție de nivelul de poluare pentru tipul respectiv de autovehicul. 
"S-a constituit un grup de lucru în cadrul ministerului, grup de lucru în care a fost invitată și industria, inclusiv PwC 
(PricewaterhouseCoopers, n.r.). Oricum, va fi o dezbatere publică, pentru că trebuie explicat foarte bine după 
atâtea critici la Curtea Europeană de Justiție. Grupul de lucru s-a întâlnit de două ori. Am trecut în revistă și deja 
au început discuții cu privire la modul de taxare. Se pot identifica două moduri de taxare. Ultima discuție a 
generat o altă discuție, că am putea crea un mix între aceste două moduri. Dar, în principiu, am plecat de la 
taxarea o singură dată pentru toată durata de viață a autovehiculului, acesta fiind unul dintre modurile de taxare, 
iar al doilea o plată anuală, gen impozit sau taxă care să fie gândită cu o valoare accentuată, cu o valoare mai 
mare pentru acele vehicule cu o formă de poluare inferioară față de celelalte, cum sunt Euro 6 sau Euro 5, care au 
o formă de poluare mai prietenoasă cu mediu", a explicat șeful AFM. 
Conform datelor Direcției Regim Permise de Conducere și Înmatriculare a Vehiculelor (DRPCIV), în primele nouă 
luni ale anului, înmatriculările de autoturisme noi au crescut, în România, cu aproape 16%, până la 78.769 de 
unități, comparativ cu aceeași perioadă din 2016, însă numărul înregistrărilor de mașini second hand a fost de 
circa cinci ori mai mare, ajungând la 378.424 de exemplare. 
Statistica DRPCIV relevă faptul că parcul auto național din România s-a majorat, în 2016, cu 6,21% față de anul 
anterior, depășind 7 milioane de vehicule, din care peste 1,25 de milioane erau înmatriculate în București. 
Astfel, din cele 1,253 milioane de mașini înregistrate în București (circa 18% din total), puțin peste un milion de 
exemplare reprezentau autoturisme. În Capitală, majoritatea vehiculelor se încadrau, la finele anului trecut, în 
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categoria de vechime 6-10 ani (346.594 unități), urmată de cele mai vechi de 11-15 ani (301.648 unități) și de cele 
cu peste 20 de ani uzură (195.666 unități). 
Numărul autovehiculelor noi (0-2 ani vechime) se situa în București, la sfârșitul anului 2016, la 134.322 de unități, 
iar 104.068 dintre acestea făceau parte din categoria 'Autoturisme'. 
La nivel național, din totalul celor 7.010.608 vehicule care circulau pe drumurile naționale la finele anului trecut, 
5,47 de milioane (78%) erau autoturisme, în creștere cu peste 6%, comparativ cu sfârșitul anului 2015, când au 
fost înregistrate 5,15 milioane de exemplare. La finele lui 2016, pe drumurile din România circulau 3,036 milioane 
de vehicule cu motorizare diesel (din care 2,119 milioane de autoturisme), în timp ce 3,586 milioane de mașini 
aveau motoare pe benzină, din care 3,339 milioane erau autoturisme. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Trump și Putin nu se vor întâlni în Vietnam 
În cadrul turneului său în Asia, președintele Statelor Unite, Donald Trump, a ajuns vineri în Vietnam, unde va 
participa la summitul Cooperării Economice Asia-Pacific (APEC) de la Danang, informează Reuters și AFP. 
Contrar unui anunț făcut joi de consilierul pe probleme politice al Kremlinului, Iuri Ușakov, citat de agențiile de 
presă ruse, Trump nu va avea în Vietnam o întâlnire bilaterală cu președintele Rusiei, Vladimir Putin. Secretarul de 
stat american Rex Tillerson dezmințise deja că s-a luat o decizie privind întâlnirea celor doi șefi de stat. Vineri, 
Casa Albă a tranșat problema printr-un comunicat oficial: dialogul direct între președinți nu va avea loc. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Președinta parlamentului catalan a fost eliberată de instanță, pe cauțiune 
Un judecător de la Curtea Supremă a Spaniei a decis joi eliberarea pe o cauțiune de 150.000 de euro a președintei 
parlamentului Cataloniei, Carme Forcadell, scrie ziarul El Pais, citat de Reuters. 
Forcadell și alți cinci membri ai legislativului provinciei au fost audiați de instanță sub acuzațiile de răzvrătire, 
rebeliune și deturnarea de fonduri publice, iar procuratura a cerut arestarea preventivă a președintei și a trei 
dintre parlamentarii catalani. Aceștia sunt anchetați pentru rolul lor în tentativa de secesiune a Cataloniei. 
(Sursa: Agerpres) 
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